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Opsamling på punktet blev, at formandskabet reviderer årshjulet og Udviklingsrådets eventuelle forslag til 
analyser. 

4. Nationale	fora	for	uddannelsesudvikling	
Udviklingsrådet diskuterede første udkast til en model for, hvordan arbejdsmarkedets parter i samarbejde 
med erhvervsakademierne på nationalt niveau kan arbejde med udvikling af eksisterende og nye uddannelser. 
Der var generelt tilslutning til modellen, men det blev pointeret, at modellen skal trække på erfaringer fra og 
kunne rumme eksisterende samarbejder. Organiseringen skal være fleksibel, og det blev diskuteret, hvor man‐
ge fora der skal etableres. Det blev nævnt at parterne allerede laver store undersøgelser om behov og relevans 
på fremtidens arbejdsmarked, som kan inddrages i arbejdet. Det er vigtigt, at deltagersammensætningen er 
den rigtige, så møder og diskussioner giver værdi for erhvervsakademierne. Der var enighed om, at foraene 
ikke kunne drives i regi af Danske Erhvervsakademiers sekretariat, og det blev derfor foreslået, at hele udvik‐
lingsrådet måtte byde ind på opgaven. 
 
Arbejdsgruppen noterede inputtene og arbejder videre med modellen. 

5. Årets	optag	
Det fremsendte materiale om optag blev taget til efterretning. 

6. Uddannelseszoom	
Der var udarbejdet et forslag til henvendelse til ministeriet om Uddannelseszoom. Der blev stillet forslag om, 
at rette henvendelse til professionshøjskolerne om en fælles henvendelse. DI kunne ikke umiddelbart tilslutte 
sig, og det blev derfor aftalt, at der gives en frist for tilbagemelding, om alle kan bakke op om henvendelsen. 

7. Finanslovens	betydning	for	erhvervsakademierne	
Niels redegjorde for de forventede besparelser på finansloven. Udover 2 % på uddannelserne har der i den 
tidligere finanslov været udmeldt takstreguleringer, og fastholdes de, vil der være tale om en meget voldsom 
besparelse.  

8. Opvarmning	til	næste	møde	
Næste møde er onsdag den 25. november kl. 14 – 18 med efterfølgende middag. Forslag til dagsordenspunkter 
er  

‐ Årshjul 
‐ Samarbejdsmodel 
‐ Forslag til analyser 
‐ Evaluering af mødestrukturen 
‐ Institutionsbesøg 

9. Eventuelt	
Sidse meddelte, at hun stopper i Udviklingsrådet, da hun hat fået nyt arbejde i Tænketanken DEA. Der var for‐
slag om, at Mette eller Thea indgår i arbejdsgruppen om en model for nationale fora for uddannelsesudvikling.  
 


